
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

 Protokół nr VII/2024  

z VII sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, która odbyła się 3 grudnia 2024 r. w 

sali nr 23 Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:05. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

Obrady prowadziła - Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego  – Jacek Wolski 

- Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński 

- Sekretarz Miasta – Wioleta Spychalska 

- Skarbnik Miasta – Marzena Krzemińska  

- Adwokat – Izabela Młodzińska 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego – Krystyna Wójcik-Wiśniewska, Alicja Kurnikowska 

oraz zaproszeni goście 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Bilans otwarcia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Nowe Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

na 2024 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Nowomiejskiemu na dofinansowanie zakupu specjalistycznego środka transportu 

sanitarnego typu C dla zespołów ratownictwa medycznego Szpitala Powiatowego w 

Nowym Mieście Lubawskim. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Związku Miast Polskich. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2024-2028 z perspektywą do 2032 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie. 



13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2025 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłaty za pobyt dziecka oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie w żłobku prowadzonym przez Gminę Miejską Nowe 

Miasto Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/48/2024 Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 22 października 2024 roku w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi administracyjnej i finansowej jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowe 

Miasto Lubawskie. 

16. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

17. Informacja o podmiotach wyznaczonych i zobowiązanych do przyjęcia nieletnich  

i skazanych w celu wykonywania pracy oraz opinia Prezesa Sądu Rejonowego  

w Nowym Mieście Lubawskim w zakresie wykonywania pracy przez nieletnich  

i skazanych. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Sprawy bieżące. 

20. Zamknięcie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 
Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes dokonała otwarcia VII sesji Rady 

Miejskiej stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a więc 

obrady są prawomocne.  

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes na sekretarza obrad zaproponowała 

radnego Sławomira Pruchniewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie.  

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „ wstrzymujących się” w 

obecności 14 radnych wybrała radnego – Sławomira Pruchniewskiego na sekretarza obrad.  

Imienny wykaz głosowania radnych nr 1 stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian w porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes przedstawiła porządek obrad VII sesji 

Rady Miejskiej. 

 

 



Ad. pkt 4 

Protokół z VI sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w biurze nr 32 Urzędu Miejskiego, 

jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie 

wnieśli uwag do protokołu.  

Protokół z VI sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty przy 14 głosach „za”, 0 

głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 2 stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił sprawozdanie z 

działalności międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza. 

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę do wiadomości. 

Ad. pkt 6 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski przedstawił bilans otwarcia Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. W swojej prezentacji skupił się przede wszystkim na 

kondycji finansowej miasta, opartej na danych ukazujących jak zmieniał się budżet miasta 

na przestrzeni lat 2011-2023. Przedstawił również sytuację miejskich jednostek 

organizacyjnych oraz Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. 

Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu – Krystyna Wójcik-Wiśniewska przedstawiła 

informację o stanie nowomiejskich placówek oświatowych. 

Informacje zostały przyjęte przez Radę do wiadomości. 

O godz. 16:30 Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

Ad. pkt 7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2035. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 3 stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Uchwała nr VII/49/2024 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Barbara Bober przedstawiła 

pozytywną opinię Komisji. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2024 

rok. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 4 stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Uchwała nr VII/50/2024 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Starosta Nowomiejski – Edward Żuralski przedstawił stan Szpitala Powiatowego w Nowym 

Mieście Lubawskim. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na dofinansowanie zakupu 

specjalistycznego środka transportu sanitarnego typu C dla zespołów ratownictwa 

medycznego Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Radny – Krzystzof Hoppe poinformował, że jeśli Starosta będzie wnioskował o czwartą i piątą 

karetkę to również będzie głosował „za”. Przypomniał fakt, iż w poprzedniej kadencji wystąpił 

do burmistrza o dofinansowanie dla szpitala na sprzęt dla anestezjologów i oddziału 

położniczego. Pan burmistrz znalazł pieniądze, za które kupiono aparat KTG i dwa 

kardiomonitory. Sądzono, że Starostwo pójdzie w tym kierunku, że inne samorządy również 

wesprą szpital i niestety to się nie zadziało. Poinformował, że jeśli mowa o karetce to mowa o 

systemie ratownictwa. – Ratownictwo medyczne jest w gestii Wojewody. Szpital ma dwie 

karetki – S w Nowym Mieście Lubawskim, standard P w Biskupcu. W Nowym Mieście 

Lubawskim nie ma żadnej specjalistki urazowej. Każdy wyjazd karetki S do jakiegoś zdarzenia, 

gdzie wymagana jest specjalistka to ta karetka wyjeżdża do Olsztyna albo do Elbląga. I tak 

naprawdę jedyną opieką medyczną, która jest zgodna z ustawą o ratownictwie medycznym bo 

to jest 8 min na dojazd, do dyspozycji jest straż pożarna, która ma niewiele z ratownictwem 

medycznym. I dobrze by było gdyby ten ambulans, o którym mowa na dzisiejszej sesji był jako 

trzeci, bo dojazdy do wypadku, zdarzenia  mają GPS i obawia się, że nikt nigdy nie analizował 

na naszym terenie jakie są czasy dojazdów. Uważa, że to wymaga naprawienia.  

Starosta Nowomiejski – Edward Żuralski odpowiedział, że ambulans, który funkcjonuje 

dotychczas na pewno zostanie i będzie takim rezerwowym i szpital będzie zarabiał na 

transporcie między szpitalnym. Chce to tak wykonać, aby na nim nie tracić a jeszcze zarobić. 

Poinformował, że te zespoły ratownictwa są określone przez NFZ i trzeba by było wystąpić o 

kolejną karetkę. Wie jaki jest budżet NFZ w Olsztynie i obecnie mają problem nawet wywiązać 

się z umów, które mają na bieżąco w stosunku do szpitala. Stara działać się w ten sposób aby 

szpital zapewnił bezpieczeństwo dla mieszkańców w jak najwyższym standardzie. 



Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski zadał pytanie czy inne gminy już 

podjęły uchwały o pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na dofinansowanie karetki. 

Starosta Nowomiejski – Edward Żuralski odpowiedział, że objechał wszystkie gminy, nie był w 

Gminie Biskupiec, ale widział się z radnymi na innym spotkaniu. Ma informacje, że gminy 

przekażą te środki. Pozostała jeszcze Gmina Kurzętnik, ale nie otrzymał od razu odpowiedzi 

na spotakniu, chociaż też uzależniona była od decyzji Powiatu. Ale dostał już informacje, że 

wójt zrobi wszystko aby rada przekazała te 50 tys zł. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes poddała powyższy projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 5 stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Uchwała nr VII/51/2024 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Związku Miast Polskich. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 6 stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Uchwała nr VII/52/2024 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Komisji Problematyki Społecznej Rady Miejskiej – Paweł Kirzeniewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miejskiej Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2024-2028 z perspektywą do 2032 roku. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 7 stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Uchwała nr VII/53/2024 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie. 



Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 8 stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Uchwała nr VI/44/2024 – stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 13 

Przewodniczący Komisji Problematyki Społecznej Rady Miejskiej – Paweł Kirzeniewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2025 rok. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 9 stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

Uchwała nr VII/55/2024 – stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  Rady Miejskiej – Patrycja 

Umińska przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes po odczytaniu poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wysokości opłaty za pobyt dziecka oraz maksymalnej wysokości 

opłaty za wyżywienie w żłobku prowadzonym przez Gminę Miejską Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 10 stanowi zał. nr 19 do protokołu.  

Uchwała nr VII/56/2024 – stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

Ad. pkt 15 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr VI/48/2024 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 22 

października 2024 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej i finansowej 

jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora finansów publicznych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” w obecności 14 

radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych nr 11 stanowi zał. nr 21 do protokołu.  

Uchwała nr VII/57/2024 – stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 



Ad. pkt 16 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes odczytała pisma: 

- Naczelnika Urzędu Skarbowego w Nowym Mieście Lubawskim, 

- Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego, 

- Przewodniczącej Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

w sprawie oświadczeń majątkowych za rok 2023 skierowane do Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście Lubawskim, które stanowią zał. nr 23-25 do protokołu. 

Ad. pkt 17 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena Kortes przedstawiła: 

- pismo Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego, opinię Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym 

Mieście Lubawskim dotyczącą potrzeb Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim w 

zakresie wykonywania pracy przez skazanych oraz informację Burmistrza  Nowego Miasta 

Lubawskiego o podmiotach wyznaczonych i zobowiązanych do przyjęcia skazanych w celu 

wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie użytecznej. 

- pismo Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego, opinię Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym 

Mieście Lubawskim dotyczącą potrzeb Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim w 

zakresie wykonywania pracy społecznej przez nieletnich oraz informację Burmistrza  Nowego 

Miasta Lubawskiego o podmiocie wyznaczonym i zobowiązanym do przyjęcia nieletnich w celu 

wykonywania pracy społecznej. 

Pisma skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, stanowią zał. nr 26-17 do 

protokołu. 

Rada Miejska przyjęła powyższą informację do wiadomości. 

Ad. pkt 18 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji ani zapytań. 

Ad. pkt 19 

W sprawach bieżących głos zabrali: 

Przewodnicząca Rady – Magdalena Kortes poinformowała, że w dniu wczorajszym wpłynęły 

wnioski w sprawie zabrania głosu podczas sesji Rady Miejskiej. Pisma wpłynęły dzień przed 

planowaną sesją i ze względu na ograniczenia czasowe i napięty porządek obrad sesji, nie 

było możliwości rozpatrzenia wniosków w tak krótkim terminie i włączenia ich w prządek obrad 

dzisiejszej sesji. 

Radny – Krzysztof Hoppe poinformował, że prawdopodobnie od przyszłego roku będzie 

podwyżka za odpady. Chciałby się dowiedzieć jakie czynności wykonuje Czyste Środowisko 

żeby obniżyć koszty odbierania odpadów. Pewnego razu uczestniczył w rozmowie gdzie 

wskazano, że jedna z gmin nie podwyższa kosztów odbioru odpadów, bo podpisali umowę ze 

spalarnią w Kwidzyniu.  



Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Jacek Wolski odpowiedział, że sam chciałby taką 

wiedzę posiadać. Od pół roku reprezentuje miasto w Związku razem z pracownikiem 

merytorycznym. Na pewno przekaże pytanie pana Radnego. Też jest niezadowolony z faktu, 

że rok temu była podwyżka i teraz znowu jest. Oczywiście Związek przygotował uzasadnienie 

skąd ta podwyżka. 

Radny – Krzysztof Hoppe odpowiedział, że mu stawka od osoby odpowiada. Natomiast 

chciałby wiedzieć czy na przykład podpisali umowę ze spalarnią. 

Zastępca Burmistrza – Bartosz Truszczyński poinformował Radę, że w dniu jutrzejszym 

najprawdopodobniej pojawi się już wykonawca przy ul. Bolesława Chrobrego, gdzie zostanie 

wykonany nowy parking, który powinien usprawnić ruch na tej ulicy. W informacji 

uzupełniającej do ostatnio podejmowanej uchwały w sprawie Strefy Płatnego Parkowania 

poinformował, że miejsc kopertowych na Rynku nie będzie więc nie będzie ingerencji w 

strukturę nawierzchni. Będą to tylko miejsca abonamentowe, które nie wymagają znaczników. 

Ad. pkt 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej – Magdalena 

Kortes zamknęła obrady VII sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej: 

        Sławomir Pruchniewski             Magdalena Kortes 


